
Fogyatékossággal élő hallgatóink aktív közre-
működésével hozzájárulunk az egyetemi humán 
környezet szemléletformálásához, az inkluzi-
vitás növeléséhez szemléletformáló alkalmak, 
események, órák és programok szervezésével. A 
gyakorlat azt mutatja, hogy a Támogató Szolgála-
tot az egyetemi tanulmányi rendszerbe regiszt-
rált hallgatók közül a súlyosan fogyatékos és a 
fogyatékosságát felvállaló, szolgáltatásra szoruló 
hallgatók veszik igénybe.

A fogyatékosság vállalása különösen kényes 
és lényeges kérdés. Számtalanszor találkozunk 
olyan hallgatóval, aki hosszú történeteket me-
sél arról, hogy a korábbi tanulmányai során 
milyen nehézségei voltak, miért akar a felsőok-
tatásban tiszta lappal kezdeni, és miért nem 

szeretné felfedni érintettségét. Ugyanakkor így 
elzárja magát azoktól a kedvezményektől, segít-
ségtől, amelyek igénybevételével sikeres(ebb) 
lenne tanulmányaiban. Előfordulhat, hogy a 
lemorzsolódás áldozatává válik, vagy az utol-
só pillanatban kér segítséget, amikor a helyzet 
helyrehozása már igazi kihívás. A befogadó 
környezet kialakítása közös felelőssége a Támo-
gató Szolgálatnak, az oktatóknak és a hallgató 
társaknak. Az egyetemen tapasztaltakat mo-
dellként viszik tovább ép és fogyatékossággal 
élő hallgatóink. Az előbbiek hozzájárulhatnak 
a befogadó társadalom megteremtéseshez, az 
utóbbiak pedig továbbadhatják a Pécsi Tudo-
mányegyetem jó hírét.

Összeállította: Magdali Csaba

Gobányi Edvin a PTE BTK 
politikatudomány alap-
szak harmadéves hall-

gatója. Szak  dolgozatát nemzetközi 
kapcsolatok témában írja. Szakmai 
gyakorlatát 2021 nyarán Magyarország 
Párizsi Konzulátusán végezte. Itt lehetősé-
ge nyílt interjút készíteni Habsburg Györggyel, 
aki 2021-től Magyarország nagykövete Párizs-
ban. Edvin a nemzetközi diplomácia területén 
szeretne elhelyezkedni. Ehhez pedig biztos 
szakmai alapot nyújt a PTE BTK Politikatudo-
mányi és Nemzetközi Tanulmányok Tanszék.

Mióta tanulsz a PTE BTK-n? Miért a pécsi böl-
csészkarra esett a választásod?
2019 óta tanulok Pécsett. Rengeteg jót hallot-
tam a PTE-ről. Abban biztos voltam, hogy böl-

csészettudományi karon szeretnék 
továbbtanulni, mert a humán tár-
gyak sokkal közelebb álltak hoz-

zám, mint a reál tárgyak. Azért 
esett Pécsre a választásom, mert kö-

zel van a lakóhelyemhez és rengeteg jót 
hallottam a karról azoktól az ismerősöktől, 

barátoktól, akik korábban ide jártak. A döntés-
ben segített a nyílt nap is.

Miben tud téged segíteni a pécsi politológus 
BA diploma?
Idén szeptemberben kezdtem meg az utolsó 
évem, harmadéves vagyok. Nagyon szeretek ide 
járni, annyi mindenre alkalmas ez a szak! Átfogó 
rálátást ad számos tudományágra a közgazdasági 
és jogi alapismeretektől kezdve a történelmen át 
a filozófiáig. A képzés során mindenből kapunk 
egy kis szeletet, az interdiszciplináris nézőpont 
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révén megtanít tágabb perspektívából vizsgálni 
helyzeteket. Azoknak ajánlom a politológia BA 
szakot, akik összefüggésekben gondolkodnak, 
szeretik látni a világ dolgai között lévő kapcsoló-
dásokat, szeretnék megérteni a politikai, törté-
nelmi és gazdasági korrelációkat, és akiket érde-
kel a politikai helyzetek elemzése.
Miről tervezed írni a szakdolgozatodat?
Természetesen diplomácia témából. Választá-
som azonban új témára esett, melyben egy 
másfajta világrend vezetésével, problémáival 
szeretnék foglalkozni.

Mi a jövőképed? Szeretnél a diplomáciban el-
helyezkedni?
Igen, a jövőképem középpontjában mindenkép-
pen ez áll. Diplomáciával, nemzetközi kapcso-
latokkal szeretnék foglalkozni. Elsősorban va-
lamilyen kiküldetés formájában képzelem el a 
munkám, legyen az külföldön vagy nemzetközi 
szervezetnél.

Mit teszel a céljaid megvalósításáért?
Sokat tanulok, a vállalt feladataimat teljesítem. 
Nyáron a Magyarország Párizsi Konzulátusán 
végeztem az öthetes szakmai gyakorlatom. 
Rengeteg lehetőségem volt az ottani diploma-
tákkal beszélgetni, ismeretségeket szereztem, 
hasznos tanácsokat kaptam, hogyan érdemes 
elindulni ezen a pályán.

Mi motivált arra, hogy interjút készíts Habsburg 
Györggyel?
Először is már maga a lehetőség rendkívül ins-
piráló volt számomra, hogy felajánlották, talál-
kozhatok Habsburg Györggyel. Ezt egy kicsit 
továbbgondolva, megkérdeztem, hogy készít-
hetnék-e interjút a nagykövet úrral. Nagyszerű 
embert ismerhettem meg a személyében. Fan-
tasztikusan érdekes dolgokat mesélt, és a tudá-
sa is elképesztő.

Tekinthető számodra példaképnek? 
Igen, természetesen! A karrierje, a példamuta-
tása, a munkájához való hozzáállása – abszolút 
példakép a számomra.

Hogyan készültél az interjúra?
Az interjúra négy hetem volt felkészülni. Mun-
ka után minden nap felírtam magamnak egy 
kérdést, ami éppen eszembe jutott. Így össze-
jött nagyjából huszonnégy. Az interjú előtti na-
pon pedig kiválasztottam a számomra legérde-
kesebbeket, és ezek kerültek bele az interjúba. 
Személyes beszélgetés volt vele a párizsi nagy-
követségen. Nagyon izgultam, vele készítettem 
először interjút. Végül nagyon jó beszélgetés 
lett belőle. Az interjú után megkönnyebbülést 
és hatalmas megtiszteltetést éreztem. Hálás 
vagyok, hogy lehetőséget kaptam erre, és hogy 
ezt a szakmai gyakorlatom ideje alatt megte-
hettem. Habsburg György nagykövet úr nagyon 
közvetlen, udvarias, fantasztikusan intelligens. 
Felemelő érzés volt vele beszélgetni.

Az interjút készítette: Szélpál Lívia

A tábor színes és érdekes programjai betekin-
tést engednek a Bölcsészet- és Társadalomtu-
dományi Karon oktatott szakok, tudományte-
rületek legújabb kutatásaiba, így segítséget 
nyújtanak az érettségire felkészülésben is.

Részletek a honlapon! btk.pte.hu/kreatabor
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